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§ 7 Tertialrapport 1 2017 för äldrenämnden 

Dnr 1.2.2-544/2017  

 

 Äldrenämndens beslut 

 

1. Äldrenämnden godkänner tertialrapport 1 och överlämnar 

den till kommunstyrelsen. 

 

2. Äldrenämnden hemställer hos kommunstyrelsen om 

budgetjustering om 1,4 mnkr för flytt och utveckling av 

Omsorgsdagboken till ny teknisk plattform. 

 

3. Äldrenämnden föreslår kommunstyrelsen att hos 

kommunfullmäktige begära budgetjustering om 0,4 mnkr 

avseende förvaltning av nationellt fackspråk. 

 

4. Äldrenämnden anmäler omslutningsökningar om 4,7 mnkr. 

 

           Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2017-05-08.  

 

Efter årets första tertial bedömer äldreförvaltningen att de mål, 

aktiviteter och indikatorer som framgår av verksamhetsplanen i 

huvudsak kommer att uppnås och genomföras under året. Det 

ekonomiska läget ser sammantaget stabilt ut, vilket innebär ett 

nollresultat efter förväntade budgetjusteringar om 1,8 mnkr. De 

begärda budgetjusteringarna avser ökade kostnader om 0,4 mnkr 

för en halvtidstjänst för förvaltning av nationellt fackspråk ICF  

(International Classification of Functioning) samt 1,4 mnkr i 

ökade kostnader för byte av teknisk plattform för 

Omsorgsdagboken. I tjänsteutlåtandet redogör äldreförvaltningen 

för sitt arbete med verksamhetsplanen för 2017.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare samt med stöd av 

ersättaryttranden från Erik Vallström (Fi) och Alfred Askeljung 

(C) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  
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Vice ordföranden Erik Slottner (KD), ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) anmäler ett 

gemensamt särskilt uttalande med stöd av ersättyttrande från 

Alfred Askeljung (C). 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande från (KD), (M) och (L) med stöd av 

ersättaryttrande från (C): 

” Tertialrapport 1 2017 för äldrenämnden visar fortsatt att en 

noggrann uppföljning och utvärdering av stadens äldreomsorg är 

den rätta vägen till en ännu bättre framtida omsorg. 

Dock tvingas vi – precis som vid tertialrapport 1 2016 – att med 

stor beklagan konstatera att majoriteten fortsatt tycks tro att det är 

driftsformen i sig som avgör hur väl fungerande en verksamhet är. 

Återigen smygsocialiseras en del av äldreomsorgen. Denna gång 

är det Rio vård- och omsorgsboende på Östermalm som utan 

möjlighet till ny upphandling och trots en mycket väl fungerande 

drift av en uppskattad privat entreprenör ”återtas” i kommunal 

(egen) regi. ”Återtas” – precis som om det egentligen hör hemma i 

egen regi.  Att politiken därmed skapar ett avbrott i kontinuiteten 

för de äldre och att deras berättigade oro helt negligeras är inte 

annat än en skymf mot de äldre.  

I längden begränsas därmed valfriheten för stadens äldre och 

makten flyttas successivt från den enskilde till kommun-

politikerna. Detta kommer att hämma kvalitetsutvecklingen. 

Privata utförare av äldreomsorg ger överlag en bild av att de 

osäkra förutsättningarna för att bedriva äldreomsorg i fristående 

regi fortsatt minskar investeringsviljan inom ett välfärdsområde 

som är i stort behov av just investeringar för att möta en åldrande 

befolkning.   

Därutöver har vi några synpunkter beträffande måluppfyllelsen i 

tertialrapporten. 

”Stockholm är en stad med högt bostadsbyggande där alla kan bo” 

Här vill vi framhålla att vi beklagar att det i utredningen Äldres 

boende i Stockholms stad (ÄBO) inte har planerats för en 

välbehövd utbyggnad av trygghetsboenden /seniorboenden med 

aktivitetscenter.  

”Idrott- och fritidsaktiviteter för äldre erbjuds” 

”Kultur och andra aktiviteter för äldre erbjuds” 
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Att under dessa båda nämndmål hänvisa till att man tänker inrätta 

trygghetsboenden med aktivitetscenter är en lite väl tunn 

måluppfyllelse, anser vi. I detta sammanhang – och nästan enbart 

här - ploppar den ideella sektorn upp som gubben ur lådan. Då vill 

man plötslig lära av goda exempel inom den idéburna sektorn. Vi 

anser inte att detta är måluppfyllelse nog.  

Återigen, lite väl tunt. Här vore det på sin plats att kunna visa ett 

habiliterande förhållningssätt inom äldreomsorgen. Senare års 

forskning har visat att styrkan och explosiviteten i musklerna avtar 

med åren, just de snabba muskelfibrerna vi behöver när vi är på 

väg att tappa balansen och snabbt måste reagera. För att träna de 

snabba fibrerna måste vi träna med högre belastning än vad vi får 

med stavgång och promenader.  

Därför vore det bra med ett initiativ – gärna tillsammans med den 

prisade idéburna ideella sektorn – till ett aktivitetsprojekt för äldre 

i stil med ”Body Joy” i Nacka, där 90-plusgruppen tränar 

muskelstyrka och balans. 

”Äldrenämnden erbjuder aktiviteter och utbildning för fortsatt 

anställning inom äldreomsorgen” 

I beskrivningen av denna måluppfyllelse är den övergripande 

ansatsen ett arbetsgivaransvar. 

Vi menar istället att det är den äldres rätt till kompetent personal 

som borde genomsyra ansatsen. Tertialrapportens redovisning av 

kompetensutvecklingsinsatser innefattar enbart utbildning för 

personal inom kommunens egen regi. Vi inom allianspartierna 

anser att valfriheten inom äldreomsorgen endast kan betraktas som 

trovärdig och till gagn för samtliga äldre i Stockholms stad om 

stadens äldre kan välja mellan utförare som av staden får 

likvärdiga förutsättningar att bedriva god äldreomsorg. Det är för 

oss självklart att invånarnas skattemedel ska komma samtliga 

stadens utförare av äldreomsorg och därmed äldre i behov av 

omsorg tillgodo, inte enbart de äldre som väljer äldreomsorg i 

stadens egen regi och staden som utförare. Alla utförare av 

äldreomsorg – oavsett driftform – ska beredas möjlighet att utbilda 

kompetent personal.  

 

”Äldrenämnden bidrar till trygghetsskapande åtgärder” 

Här redovisas att äldreförvaltningen kommer att starta ett 

samarbete med stadens kvinnojourer för att få fram information. 

Gott så. Att våld i nära relationer bevisligen innefattar ett stort 

mått av våld mot män och således även äldre män (av partner, av 

släktingar) tycks under ledning av den rosa delen i den 

rödgrönrosa majoriteten inte vara intressant nog att ens ägna en 

bokstav åt. Vi anser att ett heltäckande samarbete för ett jämställt 

samhälle fritt från våld ska innehålla en handlingsplan för våld 

mot både män och kvinnor. 
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Det är viktigt att beakta och stödja den verksamhet som finns på 

de icke biståndsbedömda öppna verksamheterna för äldre som 

finns ute i stadsdelarna. Ett bra exempel på sådan verksamhet är 

Friskvårdscentrum i Hässelby-Vällingby. Allianspartierna är 

angelägna om ett bra och fruktbart arbete mellan staden och den 

ideella sektorn och i de öppna verksamheterna finns ett utmärkt 

tillfälle att förverkliga detta. Det skulle också kunna göra det 

möjligt att öka öppettiderna och ha öppet på sommaren och större 

helger när ensamheten är som störst.” 
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§ 8 Yttrande över revisionskontorets årsrapport för 
äldrenämnden för år 2016 

Dnr 1.4-200/2017  

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar det till revisionskontoret, revisorsgrupp 3, 

som sitt yttrande över stadsrevisionens årsrapport för 2016. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2017-04-06.  

Stadens revisorer har avslutat revisionen av äldrenämndens 

verksamhet under 2016 och överlämnat årsrapporten för 

äldrenämndens yttrande senast 30 juni 2017. 

Årsrapporten redovisar det samlade resultatet av revisions-

kontorets granskning av äldrenämndens verksamhet och ekonomi 

avseende 2016. Revisionskontoret bedömer i allt väsentligt att 

verksamheten bedrivits på ett ändamålsenligt och ur ekonomisk 

synpunkt tillfredsställande sätt samt att nämndens resultat bedöms 

vara förenligt med kommunfullmäktiges mål. Den interna 

kontrollen har förbättrats och bedöms vara tillräcklig. Bokslut och 

räkenskaper bedöms också i allt väsentligt vara rättvisande och 

följer reglerna för god redovisningssed. Nämnden bedöms delvis 

ha beaktat revisorernas rekommendationer i föregående års 

granskningar. En rekommendation som enligt revisionskontoret 

återstår att implementera avser samordning och utvärdering av 

stadens förebyggande och hälsofrämjande insatser för äldre. 

Äldreförvaltningen bemöter årsrapportens samtliga delar och 

redogör för åtgärder som kommer att vidtas efter revisorernas 

rekommendationer. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare samt med stöd av 

ersättaryttranden från Erik Vallström (Fi) och Alfred Askeljung 

(C) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

 

Vice ordföranden Erik Slottner (KD), ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) anmäler ett 


